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Protokół  Nr 5/2008 
z posiedzenia Komisji Gospodarki i Bud Ŝetu 

odbytego w dniu 19 maja  2008r. 
 
Komisja Gospodarki i Bud Ŝetu w składzie:  
Krzysztof Krzywak - Przewodniczący Komisji 
Andrzej Budych – Wiceprzewodniczący Komisji 
Jan Mazur – członek Komisji 
Ryszard Dembniak – członek Komisji 
Ryszard Stachowiak – członek Komisji 
 
Nieobecna usprawiedliwiona:  
Wioleta Muszyńska – członek Komisji 
 
Ponadto w posiedzeniu wzi ęli udział:  
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk 
Skarbnik Aneta Nawracała 
p.o. Sekretarz Barbara Stasik 
Dyrektor Szkoły w Dąbrówce Wlkp. Ewa Kubicka 
 
Posiedzenie trwało od godz. 13.00 do godz.17.00 
 
Planowany porz ądek posiedzenia:  
 
1. Ocena funkcjonowania placówek oświatowych na terenie gminy, w tym: 

1) Informacja w zakresie koncepcji efektywnego gospodarowania gminnym  majątkiem 
oświatowym, w tym zamierzeniach inwestycyjno-remontowych 

2) Informacja na temat zasad finansowania oświaty,  
3) Informacja o realizacji regulaminu wynagradzania nauczycieli  
4) Informacja o udziale szkół w projektach zewnętrznych i przedsięwzięciach lokalnych i 

regionalnych 
2.   Informacja z realizacji Programu Współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami 

pozarządowymi   oraz innymi podmiotami. 
3.   Sprawy bieŜące (projekty uchwał) 
 
Po zmianach przyj ęto jednogło śnie nast ępujący porz ądek posiedzenia:  
 
1. Informacja w sprawie funkcjonowania placówek oświatowych na terenie gminy, w tym: 

1) Informacja w zakresie koncepcji efektywnego gospodarowania gminnym  majątkiem 
oświatowym, w tym zamierzeniach inwestycyjno-remontowych 

2) Informacja na temat zasad finansowania oświaty,  
3) Informacja o realizacji regulaminu wynagradzania nauczycieli  
4) Informacja o udziale szkół w projektach zewnętrznych i przedsięwzięciach lokalnych i 

regionalnych 
2.   Informacja z realizacji Programu Współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami 

pozarządowymi   oraz innymi podmiotami. 
3.   Sprawy bieŜące (projekty uchwał) 
 
Posiedzenie Komisji odbyło si ę w Szkole Podstawowej w D ąbrówce Wielkopolskiej.  
 
Ad.1. 
1) Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  przedstawiła informację w zakresie koncepcji 
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efektywnego gospodarowania gminnym  majątkiem oświatowym, w tym zamierzeniach 
inwestycyjno-remontowych /informacja w załączeniu do protokołu/. 
 
Po zapoznaniu się z przedstawioną informacją Przewodnicz ący Komisji Krzysztof 
Krzywak  zwrócił się o jej uzupełnienie o dane ile poszczególne placówki oświatowe 
wypracowały dochodów dla gminy w 2007 roku i jaki to jest procent w stosunku do tego, co 
dokładamy. Przewodniczący Komisji zauwaŜył, Ŝe jeŜeli brak jest środków na działania 
remontowe, to tym bardziej powinien być opracowany program, który określi wybór zadań i 
formy realizacji; organizacyjne i finansowe. 
Komisja wnioskowała o wypracowanie wieloletniego pr ogramu zamierze ń 
inwestycyjno-remontowych w placówkach o światowych na lata 2008-2010. 
 
Przewodnicz ący Komisji Krzysztof Krzywak  zwrócił ponadto uwagę, Ŝe naleŜałoby 
rozpowszechnić informację o moŜliwości wynajmu i dzierŜawy wolnych pomieszczeń w 
szkole Podstawowej w Dąbrówce Wielkopolskiej w celu efektywnego gospodarowania 
majątkiem gminy. Przez rok czasu w tym temacie nic nie zostało zrobione. 
 
Poruszono teŜ temat ewentualnego dowozu dzieci z Chociszewa do szkoły. 
W powyŜszym temacie Dyrektor Szkoły Ewa Kubicka  poinformowała, Ŝe podczas 
spotkania z rodzicami dzieci dojeŜdŜających z Chociszewa przedstawiono ofertę szkoły w 
Dąbrówce Wlkp. w kwestii dowozu dzieci. 
 
Mając na uwadze sytuację I Gimnazjum w Zbąszynku, gdzie nie wykorzystano w 80% 
środków przyznanych na inwestycje remontowe, zdaniem Przewodniczącego Komisji 
Burmistrz powinien skoordynować działalność Dyrektorów i nadzorować wykorzystanie 
przyznanych środków.  
 
2) W temacie zasad finansowania oświaty Skarbnik Aneta Nawracała poinformowała, Ŝe 
przyjęto wariant, Ŝe utrzymujemy placówki bez względu na to, jak bardzo wysokie są koszty 
finansowe ich utrzymania i funkcjonowania przy przyjętej zasadzie racjonalizacji kosztów. 
Ponadto poinformowała, Ŝe w roku 2008 sytuacja zmieniła się na tyle, Ŝe w momencie 
projektu planu na 2008 rok dyrektorzy poszczególnych placówek przedstawili propozycje 
zmian, które następnie zostały zweryfikowane i w oparciu o tę weryfikację przyjęto plan na 
rok 2008. Plan miał pozostać rzetelnym planem, który nie podlegałby zwiększeniu w trakcie 
roku budŜetowego. W latach poprzednich było tak, Ŝe przyznawaliśmy tyle środków ile było 
wygospodarowane z budŜetu a następnie w trakcie roku, po dokonaniu bieŜących analiz, 
nieraz dwukrotnie dokładaliśmy brakujące środki.   
Zgodnie z rozporządzeniem Ministra Finansów  doszacowano budŜety szkół o środki 
niezbędne do zabezpieczenia na wynagrodzenia i pochodne. Koszt podwyŜek wyniósł 182 
tys. zł, w porównaniu do ubiegłego roku, gdzie koszt podwyŜki wyniósł 63 180 zł.   
Następnie Skarbnik przedstawiła analizę wyliczenia środków finansowych przypadających na 
poszczególną jednostkę oświaty w ramach subwencji na 2008 rok oraz informację dot. 
subwencji oświatowej oraz wydatków szacowanych i rzeczywistych na rok 2008 w 
poszczególnych placówkach oświatowych /przedstawione analizy w załączeniu do 
protokołu/. 
Przewodniczący Komisji był zdania, Ŝe przedstawione zasady finansowe są mało czytelne i 
nie wywołują aktywności w zarządzaniu finansami placówki. 
Zastępca Burmistrza  zapytana o propozycje w temacie funkcjonowania placówek 
oświatowych, poinformowała, Ŝe mając na uwadze zapisy w Strategii Gminy, gdzie 
zrezygnowano z połączenia szkół nie wchodzi w grę likwidacja Ŝadnej placówki oświatowej. 
Funkcjonowanie placówek odbywa się zgodnie z zasadą racjonalizacji kosztów, która polega 
na ustalaniu realnych budŜetów szkół, tak by kaŜdy Dyrektor wiedział, ile środków ma 
zapewnione na funkcjonowanie swojej placówki. 
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3) p.o. Sekretarz Barbara Stasik przedstawiła informację o realizacji regulaminu 
wynagradzania nauczycieli /informacja w załączeniu do protokołu/. 
Komisja po zapoznaniu si ę z przedstawion ą informacj ą wnioskowała o przedstawienie 
szczegółowego wykazu wprowadzonych zmian w zakresie  wychowawstw, premii 
motywacyjnych, dodatków słu Ŝbowych, zasad powiadamiania o premiach 
motywacyjnych dot. wprowadzania regulaminu wynagrad zania. 
 
4) Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  przedstawiła informację o udziale szkół w 
projektach zewnętrznych i przedsięwzięciach lokalnych i regionalnych /informacja w 
załączeniu do protokołu/. 
 
Radny Andrzej Budych zasygnalizował zgłoszoną uwagę podczas Komisji Rewizyjnej w 
kwestii braku skoordynowania przez gminę działań towarzyszących wspólnemu staraniu się 
o środki z zewnątrz przez Dyrektorów szkół. 
Zastępca Burmistrza  wyjaśniła, Ŝe nie ma problemów, by skoordynować wszystkich 
Dyrektorów, Pani Kwaśna zajmuje się informowaniem wszystkich jednostek podległych o 
moŜliwości udziału w projektach oraz rozsyłaniem wszystkich informacji do jednostek w 
powyŜszym temacie.  
 
Komisja zapoznała si ę z przedstawionymi informacjami w temacie funkcjono wania 
placówek o światowych na terenie gminy. 
 
Ad. 2. 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  przedstawiła informację z realizacji programu 
współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami  
/ informacja w załączeniu do protokołu/. 

Przewodnicz ący Komisji Krzysztof Krzywak zwrócił uwagę, Ŝe jest to pierwszy etap 
realizacji programu, dlatego po I półroczu będą dopiero wstępne informacje, czy cel 
zamierzony w programie został zrealizowany. Ponadto zwrócił uwagę, Ŝe w kulturze brakuje 
pełniejszych decyzji i transparentnego jej charakteru. 
Po zapoznaniu się z informacją Przewodnicz ący Komisji Krzysztof Krzywak  zgłosił 
następujące uwagi co do jej treści: 

- w pkt. 5 informacji – „podmioty odpowiedzialne za realizację Programu” – inaczej to 
brzmi w Programie, 

- w pkt. 7 informacji – organizatorem imprez sportowo-rekreacyjnych nie jest Gmina 
Zbąszynek, tylko OKSiR w imieniu Gminy Zbąszynek, 

- sprawdzić w pkt. 7 informacji – XVI Wiosenny Bieg Uliczny – organizatorem dotąd 
była Szkoła Podstawowa i Gimnazjum, inicjatorem była Szkoła Podstawowa w 
Zbąszynku a nie OKSiR, na dzień dzisiejszy nie funkcjonuje juŜ MKS Syrena, 

- w pkt. 10 – dlaczego to gmina podejmuje działania mające na celu promocję 
lokalnych organizacji pozarządowych, one same powinny działać w tym kierunku, 

- w pkt. 11 – zbędny zapis, Ŝe kontrole zadań odbywają się na bieŜąco „poprzez 
współuczestniczenie OKSiR-u” . 

 
Ad.3.  
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk omówiła następujące projekty uchwały:  

� zmieniający uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek i zasad poboru podatku 
od nieruchomości, opłaty od posiadania psów i opłaty targowej (zmiana inkasenta 
pobierającego opłatę targową). 

Komisja zapoznała si ę z projektem uchwały i skierowała jednogło śnie pod obrady 
sesji.  
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� w sprawie upowaŜnienia Burmistrza Zbąszynka do złoŜenia wniosku oraz przyjęcia 
do realizacji inwestycji pn.: „Uporządkowanie gospodarki wodno ściekowej na terenie 
Gminy Zbąszynek”, uchwała będzie stanowić załącznik do złoŜonego wniosku w 
WFOŚ.   

Komisja zapoznała si ę z projektem uchwały i skierowała jednogło śnie pod obrady 
sesji.  
 

� zmiany uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej dla uczniów 
wraz z uzasadnieniem. Wprowadzone zmiany do obowiązującej uchwały pozwolą na 
efektywne wykorzystanie dotacji celowej przyznawanej gminie z budŜetu państwa 
oraz prowadzenie nadzoru nad przestrzeganiem celowego i edukacyjnego charakteru 
przyznawania stypendiów szkolnych.  

Komisja zapoznała si ę z projektem uchwały i skierowała jednogło śnie pod obrady 
sesji.  

� zmieniający uchwałę w sprawie określenia zasad obrotu nieruchomościami 
stanowiącymi własność Gminy Zbąszynek przedstawiając wprowadzaną zmianę do 
obowiązującej uchwały, zgodnie z którą upowaŜnia się Burmistrza do oddawania w 
uŜytkowanie, dzierŜawę lub najem nieruchomości na czas oznaczony dłuŜszy niŜ trzy 
lata lub na czas nieoznaczony, bez obowiązku przetargowego trybu zawierania 
umów, na rzecz dotychczasowych uŜytkowników tych nieruchomości, jeŜeli 
wywiązują się z postanowień zawartych umów na ogródki przydomowe, 
pomieszczenia gospodarcze. 

Komisja zapoznała si ę z projektem uchwały i skierowała jednogło śnie pod obrady 
sesji.  

 

� w sprawie oddania nieruchomości  stanowiącej  mienie gminy w wieczyste 
uŜytkowanie (działki w obrębie miasta Zbąszynek nr 710-715 i 729-734) pod 
kontynuowanie zabudowy mieszkaniowej w Zbąszynku, projekt uchwały został 
wywołany na wniosek inwestora. Komisja w temacie projektu uchwały zapoznała się z 
wnioskiem inwestora i dołączonym projektem wizualizacji zagospodarowania terenu.  

Radny Andrzej Budych  był zdania, Ŝe jeŜeli działki mają być oddane w wieczyste 
uŜytkowanie to tylko w formie umowy warunkowej przyrzeczenia, wnioskodawca ma 
przyrzeczony akt, ale przeniesienie nastąpiłoby wówczas, gdy obiekt zostanie wykazany w 
surowym stanie.  

Komisja zapoznała si ę z projektem uchwały i skierowała pod obrady sesji przy 4 
głosach „za” i 1 głosie wstrzymuj ącym.  

� w sprawie oddania nieruchomości  stanowiącej  mienie gminy w wieczyste 
uŜytkowanie (działki w obrębie miasta Zbąszynek nr 15/3) projekt uchwały został 
wywołany na wniosek inwestora. 

Komisja zapoznała si ę z projektem uchwały i skierowała jednogło śnie pod obrady 
sesji.  
 

� w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości dla wsi Dąbrówka Wlkp.  
i Rogoziniec; plan taki jest niezbędnym załącznikiem do składania wniosku i starania 
się o środki zewnętrzne na odnowę miejscowości z Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich. Dana miejscowość aplikując o środki unijne moŜe aplikować o kwotę 
maksymalnie 500 tys. zł, jednorazowo przez cały okres programowania. Plan składa 
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się z takich części jak: metodologia opracowania planu, opisu miejscowości z danymi 
statystycznymi i podmiotami gospodarczymi funkcjonującymi w danej miejscowości 
oraz analiza swot: mocne i słabe strony, szanse i zagroŜenia. Ostatnim elementem są 
cele, które zatwierdza Rada Sołecka danej miejscowości.  

Komisja zapoznała si ę z projektem uchwały i skierowała jednogło śnie pod obrady 
sesji.  
 
 
W sprawach bie Ŝących:  
Przewodnicz ący Komisji Krzysztof Krzywak  zwrócił się o wyjaśnienie kwestii zapisu w 
karcie społecznej nr 1 w Strategii Gminy dot. zwiększenia liczby godzin i dbania o jakość 
prowadzonych dodatkowych zajęć języków obcych czy Dyrektorzy sami to realizują, czy jest 
to martwy zapis? 
 
Przewodnicz ący Komisji Krzysztof Krzywak odniósł się takŜe do problemu polityki 
kadrowej w placówkach oświatowych; według Przewodniczącego Komisji Burmistrz powinien 
być informowany o planach zwolnień nauczycieli.  
 

W temacie podwyŜek dla pracowników obsługi i administracji zatrudnionych w jednostkach 
organizacyjnych Przewodnicz ący Komisji Krzysztof Krzywak  zapytał, jak został 
zrealizowany wniosek Komisji Gospodarki  by wysługą lat nie uzupełniać minimalnego 
wynagrodzenia tych pracowników? 
W odpowiedzi Zastępca Burmistrza  poinformowała, Ŝe w zeszłym roku została podniesiona 
wartość punktu, staŜ pracy jest częścią składową wynagrodzenia i rozporządzenie nie 
stwarza moŜliwości jego wyodrębnienia, ponadto w powyŜszym temacie odbyło się spotkanie 
z Dyrektorami szkół, na którym ustalono i zaakceptowano 4% podwyŜkę. Problem, który miał 
miejsce w powyŜszym temacie w jednej z placówek oświatowych został juŜ rozwiązany. 
Przewodnicz ący Komisji Krzysztof Krzywak  zwrócił się o przygotowanie informacji ile 
wynoszą płace pracowników obsługi w przeliczeniu na etaty, i jak duŜa jest róŜnica między 
pracownikami obsługi w danej jednostce. 

 
Na zakończenie Komisja dokonała wizytacji obiektu Szkoły Podstawowej w Dąbrówce 
Wielkopolskiej.  
 
Zebrane wnioski z posiedzenia komisji zawarte są w załączniku do protokołu 
 
Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 
 
Protokołowała: 
 
Magdalena Tomaszewska 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i BudŜetu      
 
Krzysztof Krzywak 
 
Wyciąg z protokołu otrzymują: 
2. Zastępca Burmistrza 
3. p.o. Sekretarz 
4. Skarbnik 
5. Przewodniczący Rady 
6. Przewodniczący Komisji 
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Załącznik do protokołu 5/2008 

 

 

 

Wnioski Komisji Gospodarki i BudŜetu: 

z posiedzenia odbytego w dniu 19 maja 2008r. 
 
 

� wypracowanie wieloletniego programu zamierzeń inwestycyjno-remontowych w 

placówkach oświatowych na lata 2008-2010 - jednogłośnie 

� przedstawienie szczegółowego wykazu wprowadzonych zmian w zakresie 

wychowawstw, premii motywacyjnych, dodatków słuŜbowych, zasad powiadamiania o 

premiach motywacyjnych dot. wprowadzania regulaminu wynagradzania – przy 4 

głosach „za”, 1 głosem wstrzymującym 

� opracowanie systemu rozwojowego finansowania oświaty z podziałem na środki z 

subwencji, środki własne i środki pozyskane - jednogłośnie 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i BudŜetu      
 
Krzysztof Krzywak 
 
 
 


